
Dagsorden til beboerrådsmøde d. 9. marts 2021 
Mødet afholdes kl. 19-22 via Zoom. 
 
Deltagere: Camilla, Sebastian, Klara, Jakob, Aske, Astrid, Line, Emil 
Afbud: Ida, Anne, Emilie, Kenneth 
 

1. Formalia  
a. Valg af dirigent og referent 

Jakob er valgt som dirigent 
Sebastian er valgt som referent 

b. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

2. Meddelelser 
a. Nyt fra BBS 

Kenneth er sygemeldt.  
Vedligeholdelse opdatering: De har travlt med flyttelejligheder. Alle 
elevatorer blev inspiceret af et firma, så nu er de godkendt i tre år.  
Mange vinduer er gået i stykker, ingen ved hvorfor.  
 

b. Nyt fra bestyrelsen 
FSB sagen: Intet nyt 
  
Nye driftsleder: Jakob, Ole og Anette fra KKIK havde fire personer til 
samtale. De var alle enige om den samme person. Personen var på 
rundvisning og det hele var meget positivt. Personen starter 1. maj.  
Det kan være der skal holdes en velkomst ting til ham, hvis det kan lade 
sig gøre.  
 
Renoveringsprojekt: Vinduerne skal afmonteres for at fjerne fugebånd. Det 
er besværligt og kommer til at forlænge byggeperioden med fire uger. Det 
kommer derfor også til at koste mere.  
 
Parkering: Beboerrådet kan ikke tage beslutninger om parkeringsforhold, 
da det er bestyrelsen der har det sidste ord. Beboerrådet kan indstille 
nogle ændringsforslag til bestyrelsen.  
Der kan afholdes et beboermøde for at høre beboernes holdninger til 
parkeringsforholdene og oplyse dem om, hvad beboerrådet har tænkt.  
 
Daginstitutionens mailadresse: Daginstitutionens mail blev lukket i 
februar. De klagede til KKIK og vil have dem åbnet igen. Beboerrådet 
mener stadig, at de skal hoste deres eget domæne. Jakob tager det med 
videre til Bestyrelsen.  
 

3. Aktuelle sager 
a. Coronaretningslinjer 

De er forlænget til den 5/4.  
●  Dispensation til overnatningsfaciliteter 



Sebastian undrer sig over, at overnatningsfaciliteterne er åbne for 
særlig omstændigheder, når folk bare kan ansøge uden grund.  
Der er ikke blevet tænkt over, at folk skulle vurderes super meget, 
derfor er folks ansøgning blevet godkendt.  
Jakob foreslår at åbne for overnatning faciliteterne uden særlige 
omstændigheder, så længe, at der går 48 timer imellem hver 
booking. Nord, Syd og Øst værelset bliver et værelse. Processen 
kommer til at ligge hos BBS. 
Beboerrådet godkender dette forslag.  
   

●  Træningsrummet 
Der er kommet to ansøgninger til træningsrummet fra en i 
forbindelse med studie, og en i forbindelse med genoptræning 
efter sygdomsforløb.  
Der er diskussion om hvorvidt træningsrummet skal åbnes.  
Der stemmes om hvorledes træningsrummet skal åbnes, og om 
man kan låne udstyr.  
Beboerrådet har stemt imod at åbne træningsrummet, og stemt 
imod at udlåne træningsudstyr.  

 
b. Parkering 

Se under “Nyt fra bestyrelsen” 
 

c. Planlægning af beboermøde 
Det skal afholdes beboermøde inden bestyrelsesmøde, så derfor senest 
30/3. Jakob foreslår uge 12: 22-26 marts.  
Beboerrådet stemmer for at afholde beboermøde d. 24/3 klokken 
20:00. 
 

d. Godkendelse af forretningsorden  
Forretningsordenen godkendes.  
 

e. Revidering af husorden 
●  Status fra KKIK 

Jakob har fundet husordener fra andre kollegier, og vil kopiere 
deres skabelon så den bliver mere overskuelig.  
 
Det skal tydeliggøres hvor klager skal rettes hen. Klagevejen skal 
skrives ind i husordenen, om det er BBS eller KKIK man skal klage 
til alt efter hvad der klages over.  
 
Aske foreslår at den nye driftsleder er med til at gennemgå 
husordenen og vedligeholdelsesreglementet, så han kan komme 
med sine inputs, og få overblik over vores regler osv. 
 
Der foreslås at vi skyder husordens indtil den nye driftsleder er 
blevet ansat, og der kan nedsættes en arbejdsgruppe. 
Beboerrådet godkender dette forslag 
 

https://drive.google.com/file/d/1H2NfAJ1-44mtHLF4sUIqULQ6ZTfLISkl/view?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1QQN0WV2b7as9eyAUftGuBnHS3Q-pXDvuiQEnGejT1mU/edit?usp=sharing


f. Kommunikation til beboere 
Beboerrådet vil gerne være bedre til at opdatere beboerne om hvad vi 
laver, og hvad der sker på kollegiet.  
Der kommer til at være beboermøde hvor beboerne bliver opdateret, så 
det skal ikke være en vild opdatering.  
Jakob laver et lille opslag når referatet er godkendt.  
 

g. Retningslinjer for ’Solbakkens diskussionsgruppe’ 
Jakob har ikke prioriteret retningslinjerne, derfor er der ikke blevet 
arbejdet videre med dem.  
Den nye driftsleder kunne blive administrator af Facebookgruppen.  
 

h. ’Introduktion til Solbakken’-brochure 
●  Opdatering fra arbejdsgruppe 

Udskudt pga Corona.  
 

i. Vedligeholdelsesreglement (se her) 
 

Opfølgning på spørgsmål fra sidste møde: 
Maling af træværk: Hvid i stedet for grå. Det kan godt lade sig gøre, men 
det vil blive dyrere fordi man nu skal male hele dørkarmen fremfor at 
pletmale gråt.  
 
Køkkenet: Det må gerne males, der skal bare være minimum glans 10.  
 
Strukturmaling: Alle mulige typer af strukturmaling skal ikke være tilladt, 
da det kan være dyrt når man fraflytter.  
 
Inventar i lejligheder: Det er der ikke noget overblik over hylder osv. Der 
kan laves en skabelon for en tom lejlighed når den nye driftsleder bliver 
ansat. 
 
Standard for rengøringen: Fraflytter skal gøre rent, og så gør et 
rengøringsfirma rent efter håndværker. Der bliver indskrevet hvad der 
forventes og hvad du skal ordne når man fraflytter. Standarden skal 
hæves.  
 
El-tjek: Der foretages gennemsyn af elektriske elementer i alle lejligheder 
inden ny indflytter, så der ikke er ulovlige elinstallationer fra tidligere 
lejer.  
 
Stænkplade: Aluminiumsplade fremfor klinker.  
 
Mobilpay: Det var FSBs MobilePay, så den eksistere ikke længere.  

 
j. Reglementer for fællesfaciliteter (se her) 

Det kan indsættes i husordenen, så man har et samlet dokument.  
 
 

https://drive.google.com/open?id=1Hf25-7hndBNlKxfew5ZWbdQ80zUnWzWB
https://drive.google.com/open?id=1wJg05TUKlkL_RTbVUa6qxTDsCXV0xEX8


k. Tildeling af specialerum 
●  Opdatering fra arbejdsgruppe 

Der er ikke blevet kigget på det.  
 
Der foreslår at køre det over Electrolux, sætte et maks på, hvor 
mange dage man kan booke et lokale og om der skal være pris på 
booking. Det kigger arbejdsgruppen på.  

4. Indkomne sager 
a. Regler for opsigelse (Conrad) 

Conrad deltager ved dette punkt: 
FSB har ikke fulgt de gældende regler som KKIK gør, og derfor er det en 
stor ændring.  
 
Sådan som KKIK læser lovteksten og forvalter den, kan det have 
konsekvenser, hvis man vil have børn mens man læser. Man må ikke 
afvige mere end et år udover den normeret studietid. Hvis man er par og 
man får to børn i sin studietid, kan moren maks tag et halvt års barsel pr 
barn, ellers skal de fraflytte inden man er færdig med studiet.  Conrad 
læser det som, at man kan afvige op til tre år, mens KKIK læser at man kan 
afvige maks et år.  
Line siger, at Otto Mønsted, som forvaltes af KAB, læser lovteksten 
anderledes end KKIK. Det skal der undersøges nærmere.  
 
KKIK laver individuelle vurderinger, og det gør det super 
uigennemskueligt at vide, hvilke vilkår man bor her på.  
Line siger, at mange er bange for at tage kontakt til KKIK, fordi de er 
bange for at blive smidt ud. Nogle er blevet opsagt efter at have startet på 
studiet efter et år på arbejdsmarkedet.  
 
De regler som KKIK følger, kommer kun til at have konsekvenser for de 
lejekontrakter som er underskrevet efter, at KIKK har overtaget. Det er 
dog stadig noget der skal tages op, så det ikke ændrer hvad Solbakken er. 
Astrid mener at det er uholdbart at snakke om folk på gammel og ny 
kontrakt. Der skal findes en løsning for alle.  
 
Jakob foreslår at tage en snak med Annette fra KKIK, og han vil tage 
kontakt til hende på vegne af Beboerrådet og invitere hende til et 
beboermøde.  

 
Regler for studieaktivitet/studietjek (Line) 
Se “regler for opsigelse” 

 
b. Maling af altangitter (Christine) 

De skal kontakte BBS.  
 

5. Eventuelt 
Graffiti på bygningen: Der er både graffiti ved cykelkælderen og på taget. Der skal 
gøres noget ved det. Mange projekter er gået lidt i stå efter Leif stoppede. Når 



den nye mand starter, så kan vi arbejde sammen om hvad for nogle projekter der 
skal fokusere på.  
 
Fælles oprydningsdag: Emil foreslår at man en gang om året kan gå en runde og 
hygge sig med oprydning og små vedligeholdelse på kollegiets fællesarealer. Man 
kan afslutte med fællesspisning og fest. Selvfølgelig når Corona ikke findes 
længere.  
 
Referent til Beboermøde: Sebastian melder sig.  

 
Mødet hæves klokken 21:20 


